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Komisia na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity          

                                                                                                              

Informatívna správa zo zasadnutia komisie dňa 22.11.2017 
 
 
     Poslanci               Neposlanci 
 
Prítomní členovia komisie:  1. František Tomko    1. Verona Tóthová  
     2. Koloman Demeter                         2. Ing. Jozef Figura            
                                                3. Mgr. Beáta Kereštanová                3.Ing. Zděnek Veleba                                     
  
                                                                                                
 
                                                 
 
Neprítomní členovia komisie: 1. Ing. Róbert Puci – ospravedlnený  
                                                  
 
Ostatní prítomní:                                                            1. RNDr.Mgr.Lucia Demešová 
                                                                                                         2. Mgr. Peter Sovák 
                                                                                                         3. Bc. Jindrich Sosna 
                                                                                                         4. Ing. Micák 
                                                                                                         5. Mgr. Miroslav Cabada            
         
     
Priebeh rokovania: 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Trebišove na riešenie problémov marginalizovanej 
rómskej   komunity na zasadnutí prerokovala program zasadnutia a na návrh predsedu komisie 
odhlasovala zmenu programu presunutím bodu č.5 pred bod č.2  bez doplnenia ďalších bodov. 
 
1. V bode 2. programu zasadnutia komisie vedúca oddelenia preventívnej medicíny RÚVZ 
Trebišov RNDr. Mgr. Lucia Demešová uviedla predloženú správu členom komisie. Bližšie objasnila  
skutočnosti uvedené v správe a informovala prítomných, že až na ochorenie syfilis, ktoré podľa jej 
vyjadrenia, vzhľadom k prijatým opatreniam a intervenčným programom na školách zo strany RÚVZ 
v tomto roku kulminuje a v nasledujúcom období sa očakáva pokles, ostatné ochorenia vyskytujúce sa 
v rómskej osade sú vzhľadom na spôsob tam žijúcej komunity v norme a pod kontrolou. Na otázku 
poslanca Tomka, či existuje prehľad nositeľov jednotlivých ochorení odpovedala že áno, ale vzhľadom 
k platnej legislatíve nie je možné poskytovať údaje zo zoznamu tretím osobám. Na otázku členky 
komisie p. Tóthovej aký je stav liečenia ochorenia na tuberkulózu odpovedala, že uvedené ochorenie 
nie je tým, ktoré by bolo alarmujúce a lieči sa očkovaním prípadne v prepuknutom štádiu 
hospitalizáciou. Poslanec Demeter sa dotazoval, či nie je možné zvýšiť počet prednášok o prevencii 
najmä v škole, nakoľko iba tam vidí možnosť spätnej väzby v ohrozenej skupine 14 – 15 ročných 
vzhľadom k ich spôsobu života. Pani doktorka uviedla, že tak ako spomínala v úvode RÚVZ vykonáva 
intervenčné programy na školách, ale ich frekvencia z kapacitných dôvodov RÚVZ zrejme nie je 
dostačujúca. Ďalej uviedla, že v tejto preventívnej činnosti spolupracujú aj s ministerstvom 
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zdravotníctva cestou zdravotných asistentov a nie je problém  poskytnúť materiály a vyškoliť 
sociálnych pracovníkov mesta, ktorí by vykonávali túto činnosť.    

 
 

Komisia vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ Informatívnu správu              RÚVZ 
Trebišov o stave a vývoji pohlavných chorôb v rómskej osade v Trebišove v súčasnom období. 
 
2.      V bode 3. programu poverený náčelník Mestskej polície v Trebišove uviedol predloženú správu 
a zdôraznil niektoré dôležité skutočnosti v nej uvedené. Bc. Sosna vyzdvihol spoluprácu škôl v meste 
a zároveň rodičov pri riešení záškoláctva. Ďalej uviedol, že aj naďalej bude mestská polícia vykonávať 
preventívne akcie na školách zamerané na nežiaduce javy, z ktorých jedným je aj záškoláctvo. Členka 
komisie p.Tóthová otvorila tému potulujúcich sa neprispôsobivých občanov v meste a zároveň 
vyzdvihla činnosť dobrovoľných rómskych hliadok najmä v okolí nákupných centier. Bc. Sosna k tejto 
téme uviedol, že mestská polícia vykonáva hliadkovú činnosť motorizovanými ako aj pešími 
hliadkami, odhaľuje a rieši porušovanie verejného priadku, no zároveň vyzdvihol a touto cestou vyzval 
prítomných a občanov, aby zistené nežiaduce javy pri narúšaní verejného poriadku nahlásili na 
mestskú, čím sa zvýši miera zabezpečenia verejného poriadku a zároveň miera objasnenosti 
priestupkov. Poslanec Tomko vyzdvihol a ocenil prácu mestských policajtov a vzhľadom k tomu, že 
on sa pohybuje takmer celý deň v meste  skonštatoval, že ich stretáva stále častejšie čo je výsledkom 
kvalitného koordinovania ich činnosti s cieľom zabezpečenia vyššej bezpečnosti občanov mesta. 
 

Komisia vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ Informatívnu správu o monitoringu 
školopovinnej mládeže, bezdomovcov, „kontajneristov“ a prijaté opatrenia na riešenie nežiaducich 
javov za uplynulé obdobie roka 2017. 
 
3.    V bode  4. programu Bc. Sosna uviedol predloženú správu, kde objasnil činnosť Rómskej 
poriadkovej služby – RPS, vysvetlil princíp fungovania na báze dobrovoľnosti, nakoľko členovia RPS 
sú z radov aktivačných pracovníkov. Podrobne predstavil prítomným činnosť RPS, ich povinnosti, 
kompetencie a opodstatnenosť. V ďalšej časti vystúpenia predstavil prítomným projekt Miestnej 
občianskej poriadkovej služby - MOPS, ktorej zriadenie v meste Trebišov aj napriek značnému záujmu 
samospráv v rámci Slovenska väčšina poslancom MsZ neschválila. Členka komisie p.Tóthová 
vyjadrila prekvapenie nad konaním väčšiny poslancov MsZ k ich postoju pri schvaľovaní uvedeného 
projektu. 
 

      Komisia vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ Informatívnu správu o činnosti 
dobrovoľnej rómskej hliadky, prínos a opodstatnenosť.  

 
4.     V bode 5. programu prednosta MsÚ Mgr. Sovák informoval členov komisie o stave úpravy 
komunikácie na ulici Záhradnej. Úprava komunikácie bola vykonaná v 46. týždni a spočívala 
v navezení asfaltovej drte a provizórnej dočasnej oprave výtlkov a tým uspôsobenie komunikácie 
na sprístupnenie prejazdu  záchranných a bezpečnostných zložiek a priechodnosti pre občanov 
bývajúcich na uvedenej ulici. Poslanec Demeter vyzdvihol zainteresovanosť prednostu MsÚ Mgr. 
Sováka a vedúceho MsAS p. Miroslava Davalu za ústretovosť pri riešení uvedenej problematiky 
a zároveň požiadal o možnosť obdobnej úpravy spojnice ulíc Medická a Jesenná, nakoľko táto 
spojnica je využívaná ako prístupová komunikácia k základnej škole. Prednosta MsÚ vyjadril súhlas 
so zabezpečením požiadavky poslanca Demetera.  
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      Komisia vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ informáciu o stave   komunikácie na 
Záhradnej ulici, možnosť provizórnej opravy výtlkov. 

 
 

5.     V bode 6. programu Ing. Micák pracovník BP Trebišov objasnil prítomným formu, spôsob 
a frekvenciu vykonávania asanačných prác v rómskej osade v Trebišove. Poslanec Tomko a poslanec 
Demeter vyjadrili názor, že doterajšia frekvencia vykonávania asanačných prác nie je dostačujúca 
a navrhli zvýšiť frekvenciu výkonu služby. Prednosta MsÚ vyjadril názor, že pokiaľ sa zistí potreba 
zvýšenej frekvencie výkonu asanačných prác tak sa vykonajú v zmysle zákona a to podľa potreby. Pán 
Micák vyjadril názor o absencii zrušeného VZN č. 101.    

  
                 Komisia vzhľadom ku skutočnosti, že v tomto bode nebola uznášania schopná vzala na 

vedomie Informatívnu správu o spôsobe, frekvencii a objeme použitého deratizačného prípravku pri 
výkone deratizácie v rómskej osade v roku 2017. 

 
 

6.             V bode 7. Programu „ Rôzne“  neboli predložené žiadne materiály. 
  

 
       
     

Zapísal: Miroslav Davala, tajomník komisie 
 
Schválil: František Tomko, predseda komisie 


